首批《云南作物种质资源多样性分布研究》系列专著出版发行

由杨忠义、曹永生等编著的《云南作物种质资源多样性分布研究》系列科学专著首批 19 部由云南科技出版社出版发行。丛书简介:云南享有"植物王国"的美称,垂直分布的生态环境,复杂多样的气候、地貌和植被,多姿多彩的民族文化,以及因地制宜的生产方式孕育了丰富的云南作物种质资源,缔造了多种作物的起源地和多样性中心,是中国作物种质资源大省。《云南作物种质资源多样性分布研究》丛书准确、形象、生动地表达了云南丰富多彩的作物种质资源及其多样性分布,是世界上第一部反映云南作物种质资源多样性分布的科学著作,对于研究、保护和利用云南特色资源,发掘优异基因,促进作物改良具有很高的实用价值和学术价值。

首批出版发行的 **19** 部《云南作物种质资源多样性分布研究》系列科学专著(中英文版)分别为:

总论1部:

云南作物种质资源多样性分布研究(总论):

粮食作物3部:

- 1、云南作物种质资源多样性分布研究(粮食作物-上篇);
- 2、云南作物种质资源多样性分布研究(粮食作物-下篇);
- 3、云南稻种资源生态地理分布研究。

经济作物 6 部:

- 1、云南作物种质资源多样性分布研究(经济作物①-自然环境分布篇);
- 2、云南作物种质资源多样性分布研究(经济作物②-各类区划分布篇);
- 3、云南作物种质资源多样性分布研究(经济作物③-气候环境分布篇);
- 4、云南作物种质资源多样性分布研究(经济作物④-光温水分布篇);
- 5、云南作物种质资源多样性分布研究(经济作物⑤-人口量分布篇);
- 6、云南作物种质资源多样性分布研究(经济作物⑥-民族环境分布篇)。

蔬菜作物 9 部:

- 1、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物①-自然环境分布篇);
- 2、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物②-行政和农业区划分布篇);
- 3、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物③-作物区划分布篇);
- 4、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物④-气候环境分布篇);
- 5、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物⑤-经纬度和海拔分布篇);
- 6、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物⑥-光湿分布篇);
- 7、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物?)-温度分布篇);
- 8、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物®-人口量分布篇);
- 9、云南作物种质资源多样性分布研究(蔬菜作物9-民族环境分布篇)。

联系地址:云南省昆明市江岸小区 761 号,650231,云南农业科学院。

联系人: 杨忠义

手机: 13708493448

电子邮箱: yang zhongyi99@126.com

THE SERIES OF BOOKS: RESEARCH ON THE DIVERSITY OF CROP GERMPLASM RESOURCES IN YUNNAN, ARE FIRST PUBLISHED

19 academic monographs series: *Research on the Diversity of Crop Germplasm Resources in Yunnan* edited by Zhongyi Yang, Yongsheng Cao et al., are first published.Introduction for the

series of books: Yunnan is renowned as 'Plant Kingdom'. Due to the vertical distributions of ecological environment, complicated climates, physiognomies and vegetations, various ethnic cultures and local conditions, abundant crop germplasm resources are gestated in Yunnan. As one of the biggest provinces of germplasm resources, Yunnan is a center of biodiversity, and a lot of crops are originated from here.

The series of books, *Research on the Diversity of Crop Germplasm Resources in Yunnan*, illustrate the distributions and diversities of colorful and rich crop germplasm resources in Yunnan. And it's the first time to report the diversity distributions of crop germplasm resources. These can be used in the research, protection, utilization of unique resources of Yunnan, detection of elite genes and crop improvement with high practical and academic values.

The 19 academic monographs series (Chinese/English versions): *Research on the Diversity of Crop Germplasm Resources* contains:

ONE PANDECT:

STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (Pandect).

3 MONOGRAPHS FOR FOOD CROPS:

- 1. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The First Volume of Food Crops).
- 2. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Last Volume of Food Crops).
- 3.STUDY ON THE ECOLOGICAL AND GEOGRAPHIC DISTRIBUTION OF RICE GERMPLASM IN YUNNAN.

6 MONOGRAPHS FOR ECONOMIC CROPS:

- 1. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in Natural Environment of ①Economic Crops).
- 2. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in All Kinds of Division of ②Economic Crops).
- 3. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in Climatic Environment of ③Economic Crops).
- 4. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in light-temperature-water of ④Economic Crops).
- 5. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in Population of ⑤Economic Crops).
- 6. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in Ethnic Environment of ⑥Economic Crops).

9 MONOGRAPHS FOR VEGETABLE CROPS:

- 1. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in Natural Environment of ①Vegetable Crops).
- 2. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in Administrative Division and Agricultural Regionalization of ②Vegetable Crops).
- 3. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN YUNNAN (The Distribution Discourse in Crop Division of ③Vegetable Crops).
- 4. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN

YUNNAN (The Distribution Discourse in Climatic Environment of 4) Vegetable Crops).

5. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN

YUNNAN (The Distribution Discourse in latitude-longitude-Altitude of ⑤ Vegetable Crops).

6. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN

YUNNAN (The Distribution Discourse in Light and Humidity of ⑥Vegetable Crops).

7. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN

YUNNAN (The Distribution Discourse in Temperatures of ⑦Vegetable Crops).

 $8.\ STUDY$ ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN

YUNNAN (The Distribution Discourse in Population of ®Vegetable Crops).

9. STUDY ON THE DIVERSITY AND DISTRIBUTION OF CROPS GERMPLASM IN

YUNNAN (The Distribution Discourse in Ethnic Environment of [®]Vegetable Crops).

Address: Jiang'an residential district 761, Kunming city, Yunnan province, P.R. China, 650231,

Yunnan Academy of Agricultural Sciences.

Contact Person:Zhongyi Yang **Mobile phone:**13708493448

Email: yang zhongyi99@126.com